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Iohannis: Criza energetica - oportunitate de a trece la independenta fata de gazul

rusesc, prin investitii în surse regenerabile

Criza energetica poate reprezenta o oportunitate istorica de a trece la o adevarata independenta energetica

europeana fata de gazul rusesc prin investitii în sursele regenerabile, a afirmat, vineri, presedintele Klaus

Iohannis, în conferinta de presa comuna cu vicepresedintele Statelor Unite ale Americii, Kamala Harris,

aflata în vizita la Bucuresti.

 

"Am analizat împreuna cu doamna vicepresedinte si perspectivele securitatii energetice. Am fost de acord ca

aceasta criza poate reprezenta o oportunitate istorica de a trece la o adevarata independenta energetica europeana

fata de gazul rusesc prin investitii în sursele regenerabile, în sectorul nuclear civil, prin diversificarea surselor,

importuri de gaze naturale lichefiate si, evident, prin interconectare crescuta", a afirmat Iohannis.

 

Şeful statului a amintit ca, în marja reuniunii Summitului COP 26 de la Glasgow, a fost lansat proiectul comun

România - SUA de includere a reactoarelor mici modulare în sistemul national. "Am convenit sa continuam si sa

intensificam cooperarea noastra pe acest palier strategic", a mentionat Iohannis.

 

Potrivit presedintelui, anul acesta, când se aniverseaza 25 de ani de la lansarea Parteneriatului strategic cu SUA,

acesta se afla "clar, la cel mai înalt nivel din istoria sa".

 

"Pe lânga cooperarea consolidata în domeniul apararii si securitatii si al initiativelor ambitioase în sectorul

energiei, am discutat cu doamna vicepresedinte sa continuam aprofundarea tuturor dimensiunilor Parteneriatului

strategic, de la cea economica - inclusiv prin dezvoltarea proiectelor strategice prioritare regionale de

interconectare de interes pentru România, pâna la consolidarea cooperarii stiintifice si, sigur, a relatiilor

interumane", a adaugat seful statului.

 

Iohannis a precizat ca discutiile au vizat si programul Visa Waiver pentru România. "Am discutat, de asemenea,

chestiunea Visa Waiver pentru România si speram sa avem rezultate si pe aceasta linie", a spus seful statului. 
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